
PR O T O K Ó Ł 
z obrad X Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 30 listopada 2011 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1012 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Saniko Sp. z o.o. 

w Włocławku Pan Edward Ziemski, 
- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjum 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Radca Prawny, 
- Pracownicy obsługujący sesję, 
- Przedstawiciel lokalnej prasy Pan Mirosław Kowalski. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia X Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 
wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
I.  Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
II. Przedstawienie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi wprowadzone z 

dniem 1 stycznia 2012 roku w związku ze zmianą ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach przez Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej Saniko Spółka z o.o. w Włocławku Pana Edwarda Ziemskiego. 

 
III. Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011 

przedstawi Kierownik Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Pan 
Dionizy Wojciechowski. 

 
IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) „obniżenia cen skupu żyta z 1 ha przeliczeniowego przyjmowanych jako 
podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Radziejów”, 

2) „określenia stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy 
Radziejów”, 

3) „zwolnień w podatku od nieruchomości”, 
4) „opłaty targowej”, 
5) „określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

obszarze gminy Radziejów”, 
6)  „określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych”, 
7) „zmian w budżecie”, 
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8) „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na  lata 2011-
2019”, 

9) „udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Radziejowskiego na realizację 
zadań bieżących powiatu”, 

10) „zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na zamknięcie i rekultywacje 
wysypiska śmieci w miejscowości Broniewek gmina Radziejów”. 

 
V. Składanie wniosków i interpelacji. 
VI. Wolne wnioski i zapytania. 
VII.  Zakończenie obrad sesji. 

 
 

Ad I)  Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było obecnych 14, w związku z tym Sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Kazimierz Wiśniewski 
13 głosami przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Następnie przewodniczący przedstawił porządek obrad. Za przyjęciem porządku 
obrad głosowało 14 radnych. 
Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu. 
 
Ad. II) Przedstawienie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi 
wprowadzone z dniem 1 stycznia 2012 roku w związku ze zmianą ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach przez Prezesa Zarządu 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Saniko Spółka z o.o. w Włocławku Pana 
Edwarda Ziemskiego.  
Pan Edward Ziemski stwierdził, że chciałby przedstawić najważniejsze aspekty 
zmienionej ustawy. 
Poinformował, że ustawa wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2012 roku. Celem 
ustawy jest przejęcie na własność odpadów komunalnych przez Gminę, co umożliwi 
uszczelnienie systemu gospodarowania odpadami oraz wzmocni selektywną zbiórkę 
odpadów. 
Zgodnie z nową ustawą wszyscy mieszkańcy gmin będą objęci opłatami za odpady. 
Wysokość opłaty określi Rada Gminy w formie uchwały. Gmina w drodze przetargu 
wybierze przedsiębiorstwo, które na jej terenie będzie zajmowało się zbiórką 
odpadów komunalnych. Opłata śmieciowa będzie wpływała do gminy, która 
następnie będzie się rozliczała z przedsiębiorstwem. System ten obejmuje 
wszystkich mieszkańców bez wyjątków. Będzie jeszcze większy nacisk na selekcję 
śmieci. 
Zgodnie z harmonogramem ustawa wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2012 roku, 
natomiast do 30 czerwca 2012 roku Urząd Marszałkowski opracuje plan dla 
województwa, na podstawie którego gminy będą przygotowywać regulaminy 
gospodarowania odpadami komunalnymi. 
 
Poinformował, że było by dobrze, aby przed opracowaniem przez gminy regulaminów 
i ustaleniem wysokości opłat, z wszystkimi mieszkańcami zostały podpisane umowy 
na wywóz śmieci, co umożliwi oszacowanie ilości odpadów na terenie danej gminy 
jakie są wytwarzane i właściwe naliczenie wysokości opłaty śmieciowej. 
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Uchwały dotyczące wysokości opłaty śmieciowej muszą być podjęte przez gminy do 
końca 2012 roku. Również do końca 2012 roku Gminy muszą wskazać 
przedsiębiorcę, który będzie się zajmował zbiórką odpadów. 
Do obsługi powiatów aleksandrowskiego, radziejowskiego, lipnowskiego i 
włocławskiego wyznaczono instalacje w Machnaczu, Służewie i Lipnie. 
Odpady będą mogły być przewożone tylko w skazane miejsca. 
Następnie poprosił zgromadzonych o zadawanie pytań 
 
Sołtys Eugeniusz Krygier zapytał dlaczego Firma Saniko tak późno zajęła się  
kompleksową zbiórką odpadów, ze względu na fakt, że są mieszkańcy, którzy od 
wielu lat płacą za śmieci a inni śmieci wyrzucają gdzie popadanie. 
 
Pan Edward Ziemski odpowiedział, że to nie Firma Saniko odpowiada za bałagan ze 
śmieciami tylko państwo do tej pory nie potrafiło sobie z tym poradzić, dopiero teraz 
podjęło stosowne ustawy w tej sprawie.  
 
Sołtys Małgorzata Lewandowska zapytała czy będą dalej ważne umowy, które 
obecnie obowiązują. 
 
Pan Edward Ziemski odpowiedział, że umowy zawierane do tej pory z mocy ustawy 
przestaną obowiązywać.  
 
W związku z tym, że nie zadawano więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował za przybycie i przedstawione informacje Panu Edwardowi Ziemskiemu. 
 
 
Ad III)  Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011 
przedstawił Kierownik Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Pan 
Dionizy Wojciechowski. Szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu. 
Na zakończenie swojego wystąpienia podziękował za całokształt działalności 
oświatowej dyrektorom szkół, nauczycielom, rodzicom, a szczególne podziękowanie 
przekazał Radzie Gminy, która pomimo trudności znajduje środki na prawidłowe 
funkcjonowanie placówek oświatowych. 
 
Godz. 1122 Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę. 
 
Po przerwie.  
 
Delegacje Radnych i Sołtysów złożyły kwiaty i życzenia imieninowe 
Przewodniczącemu Rady Gminy Radziejów Andrzejowi Pawlakowi, następnie 
wszyscy obecni odśpiewali uroczyście 100 lat. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za kwiaty i życzenia. 
 
Ad IV 1) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że odbyły się spotkania Komisji 
Rady Gminy, na których były omawiane sprawy podatkowe i ostatecznie uzgodniono 
przyjęcie stawki podatku rolnego w wysokości 50 zł ze względu na plany 
inwestycyjne jakie zostały zaplanowane na rok 2012 oraz lata następne. 
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Radny Marek Piernik poinformował, że wstępnie ustalono stawkę 45 zł natomiast po 
analizie wszystkich przedsięwzięć planowanych na przyszły rok i możliwości ich 
realizacji zaproponowano stawkę podatku rolnego w wysokości 50 zł. Poprosił aby 
Pani Skarbnik przedstawiła jak kwotowo przedstawi się różnica wpływów do budżetu 
pomiędzy stawką 45 a 50 zł. 
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że różnica wynosi około 200 tys. zł., natomiast aby 
subwencja nie była znaczącą obniżona stawka ta musiała by wynosi około 68 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że na tak wysoką stawkę podatku wpływa 
kilka czynników, między innymi bardzo wysoka stawka wyjściowa w kwocie 74,18 zł 
określona przez Ministra Finansów. 
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski uważa, że radni i sołtysi są w stanie zrozumieć tak 
wysoki wzrost podatku rolnego, nie wie tylko czy społeczeństwo gminy będzie taką 
podwyżkę akceptowało. 
 
Radny Mirosław Linowiecki podkreślił szczególny charakter gminy, gdzie bonitacja 
gleb jest bardzo wysoka i przez to wysoki jest przelicznik hektarów fizycznych. Cena 
żyta jest również wysoka, co powoduje, że jest to sytuacja krzywdząca dla rolników. 
Gminny ościenne mają znacznie mniejszą bonitacje gleb i nawet przy tak wysokim 
podatku rolnicy zapłacą znacznie mniej podatku niż rolnicy gminy Radziejów. 
 
Radny Jerzy Rogacki powiedział, że wstępnie ustalono stawkę podatku 45 zł i o 
takiej stawce mieszkańcy gminy zostali poinformowani, a teraz proponuje się stawkę 
50 zł. Uważa, że jest to za wysoka stawka podatku. 
 
Projekt uchwały w sprawie „obniżenia cen skupu żyta z 1 ha przeliczeniowego 
przyjmowanych jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy 
Radziejów” z kwotą 50 zł za decytonę żyta odczytał Zastępca Przewodniczącego 
Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 14 radnych. Uchwała została przyjęta 13 głosami za przy 1 głosie 
wstrzymującym się (Radny Jerzy Rogacki).  
 
 
Ad. IV 2)  Projekt uchwały w sprawie „określenia stawek podatku od nieruchomości 
na terenie gminy Radziejów” wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Na obrady Sesji przybył Radny Władysław Śniadecki. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. IV 3)  Projekt uchwały w sprawie „zwolnień w podatku od nieruchomości” wraz 
z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
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Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. IV 4) Projekt uchwały w sprawie „opłaty targowej” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. IV 5)  Projekt uchwały w sprawie „określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na obszarze gminy Radziejów” odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy Radziejów. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. IV 6)  Projekt uchwały w sprawie „określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. IV 7)  Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie na 2011 rok” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
Skarbnik Gminy poprosiła o wprowadzenie do przedstawionego wcześniej projektu 
zmian w budżecie dodatkowe zmiany o treści: po stronie dochodów i wydatków 
wprowadzenie dotacji na świadczenia rodzinne w kwocie 92.807 zł, kwotę 3.600 zł 
zwiększono na realizację Rządowego Programu wspierania osób pobierających 
świadczenia pielęgnacyjne, z klęski żywiołowej zmniejszono plan o 2.500 zł, 
wprowadzono dział 851 ochrona zdrowia z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
poniesionych przez gminy decyzji w sprawach świadczeniobiorców na kwotę 600 zł, 
z usług opiekuńczych zmniejszono plan o kwotę 4.360 zł. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały wraz z  dodatkowymi zmianami. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały wraz z proponowanymi 
poprawkami. W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. IV 8)  Projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radziejów na lata 2011-2019” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. IV 9)  Projekt uchwały w sprawie „udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Radziejowskiego na realizację zadań bieżących powiatu” odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. IV. 10)  Projekt uchwały w sprawie „zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na 
zamknięcie i rekultywacje wysypiska śmieci w miejscowości Broniewek gmina 
Radziejów” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. V) Radny Marek Piernik wnioskował o zawieszenie budowy muszli koncertowej 
w Płowcach, a środki  zaplanowane na ten cel przeznaczyć na remont i termoizolację 
szkoły podstawowej w Płowcach. 
Prosił również o wyjaśnienie czy przydomowe oczyszczalnie ścieków będą tylko 
wykonywane tzw. metodą nasypową, czy też będzie możliwe zastosowanie innych 
technologii. Uważa, że na naszym terenie metoda nasypowa w większości 
przypadków nie sprawdzi się i dużo osób będzie musiało zrezygnować z budowy 
oczyszczalni. 
 
Radny Ireneusz Głowacki wnioskował o zabezpieczenie środków na budowę sali 
gimnastycznej przy szkole podstawowej w Bieganowie. 
 
Radny Jerzy Rogacki poinformował, że wstrzymał się od głosowania przy ustalania 
podatku rolnego na terenie Gminy Radziejów, ponieważ wnioskował o stawkę 45 zł, 
a Przewodniczący Rady jego wniosku nie rozpatrzył. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radny Jerzy Rogacki nie złożył formalnie 
wniosku w tej sprawie. 
 
Radny Jerzy Rogacki uważa, że jego wypowiedź stanowiła wniosek. 
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Przewodniczący Rady Gminy prosił, aby na przyszłość wszyscy Radni składający 
wniosek zrobili to zgodnie z procedurami, co spowoduje uniknięcie nieporozumień.  
 
Radny Mirosław Linowiecki poparł wniosek Radnego Marka Piernika w kwestii 
remontu i termoizolacji szkoły podstawowej w Płowcach, dodał ponadto, że należy 
ocieplić wszystkie obiekty szkolne znajdujące się na terenie naszej gminy 
i potraktować to zadanie jako priorytetowe. 
 
Radny Mirosław Kołodziejczyk wnioskował o zmianę licznika przedpłatowego na 
zwykły oraz zwiększyć moc energetyczną w świetlicy w Opatowcach.  
 
Wójt Gminy w odpowiedzi na wnioski i interpelacje stwierdził, że są one słuszne, ale 
na wszystko potrzebne są odpowiednie środki. 
W kwestii budowy muszli koncertowej w Płowcach prosił aby z tego zadania nie 
rezygnować, gdyż zadanie to zostało zgłoszone do dofinansowania i przeszło 
pozytywnie wszystkie procedury, w związku z tym gmina otrzyma ponad 50% 
dofinansowania, ponadto zostały już poniesione koszty na dokumentację. 
Podziękował również za bardzo odpowiedzialne podejście do uchwalenia podatków 
przez Radę. 
Na termoizolację obiektów szkolnych nie można już pozyskać środków gdyż takie 
środki były dostępne tylko do końca ubiegłego roku. Należy na ten cel  
wygospodarować własne środki. Ze wstępnych wyliczeń wynika że na szkołę w 
Płowcach potrzebne będzie około 120 tys. zł, jeżeli zostanie to wykonane we 
własnym zakresie to na materiały trzeba będzie przeznaczyć około 40 tys. zł. 
Zaznaczył, że na budowę sali gimnastycznych również były w latach poprzednich 
możliwości skorzystania z dofinansowania, jednak i te środki już zostały wyczerpane. 
Na taki cel można przeznaczyć tylko środki własne, a koszt budowy takiej sali to 
około 2 mln. zł, co przekracza obecnie możliwości finansowe gminy. 
W kwestii oczyszczalni odpowiedział, że będzie możliwość wyboru dwóch rodzajów 
oczyszczalni w zależności od terenu na jakim znajduje się gospodarstwo. 
 
 
Ad. VI) Sołtys Eugeniusz Krygier złożył wniosek o budowę 200 m chodnika dla 
pieszych w Przemystce poruszył również problem jaki pojawił się przy zakładaniu 
lamp w Przmystce. 
 
Radny Marian Bandyszewski odpowiedział, że chodnik znajduje się przy drodze 
powiatowej i w tej sytuacji gmina nie możemy prowadzić inwestycji. W budżecie była 
zaplanowana kwota 10 tys. zł dofinansowania dla powiatu radziejowskiego na 
budowę chodnika, ale powiat w roku bieżącym nie realizował tej inwestycji.  
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski zapytał czy w budżecie na przyszły rok zaplanowano 
środki na budowę oświetlenia ulicznego. 
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zaplanowano 50 tys. zł., które Rada Gminy 
podzieli na sołectwa. 
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Radny Jerzy Rogacki prosił o przestawienie godzin oświetlenia drogowego w jego 
sołectwie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 
Administracji w sprawie zmiany nazw miejscowości. 
 
 
Ad VII)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady X Sesji 
Rady Gminy Radziejów. 
Zakończenie obrad godz. 1250 

 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś        Kazimierz Wiśniewski 


